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Balinka Község Önkormányzata 
8055 Balinka, Petőfi u. 34. 

 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült Balinka Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. november 26-
án 17:00 órakor megtartott közmeghallgatásán. 
 
Helye: 8054 Balinka, Iskola u. 9. 
 
Jelen vannak:  
Wéninger László  polgármester 
Fodor Róbert  alpolgármester 
Domavári László  képviselő 
Osgyán Norbert képviselő 
Stohl Tímea   képviselő 
 
Tanácskozási joggal:  
Fidrich Tamásné jegyző 
 
A lakosság részéről a melléklet jelenléti ív szerint.  
 
Wéninger László polgármester: Köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
közmeghallgatás határozatképes, mivel a megválasztott 5 fő képviselő-testületi tagból 
5 fő megjelent.  
 
Wéninger László polgármester: Tájékoztatta a megjelenteket a község az 
önkormányzat jelenlegi anyagi, szociális helyzetről, elnyert és megvalósított 
pályázatokról. Elmondta, hogy az elmúlt két évtized legnehezebb éve az idei, először 
fordult elő, hogy nem sikerült elsőre elfogadni a költségvetést, mert csak hiánnyal 
lehetett volna. Ezért újabb ingatlan eladások kerültek betervezésre, de sajnos ezek is 
végesek, hiszen már az elmúlt éveket is úgy lehetett túlélni, hogy felélte az 
önkormányzat a megtakarítását és már kerültek értékesítésre is ingatlanok. 
A szociális helyzettel kapcsolatban az a jó hír, hogy ebben az évben a rendkívüli 
települési támogatások mellett jutott az iskolások és a 65 év feletti lakosaink 
rászorultsági alapon történő támogatására is. Pályázatokkal kapcsolatban elmondta, 
hogy elkészült Mecsér településrészen a Dorschner utca felújításának első üteme, 
amelynek van egy tervezett második üteme is, ugyanis 70 millió forint még nem került 
elköltésre. Ebben az évben a Magyar Falu Program keretében két pályázaton is 
sikerült támogatást nyerni. Az egyik során közterület karbantartó eszközökre (fűnyíró 
traktor, damilos fűkasza stb.) 15 millió forintot, a másikon járda felújításra (Balinkai 
hosszújárda kb. 250m-es szakaszára) 10 millió forintot sikerült nyerni. 
 
Biróczky Emőke: Mikortól várható nyugalmi élet a falunkban az ukrán menekültek 
részéről, hogy élhető életet élhessenek és ne fenyegetőzzenek még a kisgyermekek 
is. Azt kérik a tulajdonostól, hogy ha a családja érdekében dolgozik és szereti a 
családját akkor a mecsérieket se tegye tönkre és ne a mecsérieknek kelljen 
elköltöznünk a falunkból.  



2 
 

 
Wéninger László polgármester: Tankó Attilával, a tulajdonossal nyáron felvette a 
kapcsolatot. Akkor arról adott tájékoztatást, hogy augusztus végén az állam kihátrál a 
menekültek mögül, nem fizeti tovább az itt tartózkodásukat. Nem sikerült a tulajdonost 
meggyőzni arról, hogy ne szállásolja el tovább őket. Többször, szinte rendszeresen 
jött jelzés az együttélési normák be nem tartásáról, amely továbbításra került a 
tulajdonos felé. Ezután egy-két hétig csend volt, de minden kezdődött elölről és végül 
legutóbb már jött bejelentés fenyegető magatartásról a jegyző felé is.  
A tulajdonossal és a jegyző asszonnyal felkeresték a Móri Rendőrkapitányság 
vezetőjét segítség kérés miatt. A kapitány úr ígéretet tett a fokozott rendőri 
ellenőrzésre. A tulajdonos pedig arról tájékoztatta az önkormányzatot, hogy a márciusi 
hónaptól nem hosszabbítja meg a szállásadást. 
 
Hartl Ildikó: Az orvosi rendelőben sem tudnak viselkedni az ukrán gyerekek, 
hangoskodnak, borogatnak mindent a váróterembe, zavarják a rendelést.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Bizakodó. Együttműködőnek tűnt a tulajdonos, amikor a 
Bakonycsernyei hivatalban kerestek meg a Polgármester Úrral. 
 
Ozsgyán Anikó: Szemetes kukák kihelyezését kérnénk a járda mellé a Dorschner 
utcában.  
 
Wéninger László polgármester: Köztéri bútorokat már nézegették, de egyelőre nincs 
rá fedezet.  
 
Ozsgyán Anikó: A játszótér fölött, a Dorschner utcában az öreg nyárfák ágai nagyon 
töredeznek, életveszélyes közlekedni mellettük.  
 
Wéninger László polgármester: Már régóta szeretnék kivágatni a fákat, de több 
százezer forintba kerülne, amire szintén nincs fedezete az önkormányzatnak. A 
Dorschner utca felújításának II. ütemébe megpróbálják betervezni. 
 
Ozsgyán Anikó: Fodor Róbert alpolgármester nem a legtöbb szavazatott kapta 
választáskor, mint képviselő. Miért Ő lett az alpolgármester? Stohl Tímea kapta a 
legtöbb szavazatott, mit képviselő. Ők Sthol Tímeát szerették volna 
alpolgármesternek. 
 
Wéninger László polgármester: A polgármesternek joga és kötelesége az 
alpolgármester személyére javaslatot tenni.  Ha balinkai a polgármester akkor az 
alpolgármester legyen mecséri lakos elv alapján lett döntve. 
  
Ozsgyán Anikó: Nem voltak a járdák letakarítva. 
  
Wéninger László: Többször, szórólap formájában minden tulajdonos tájékoztatva lett 
az ingatlanja előtti területen elvégzendő feladatokról, így a gyommentesítésről, az árok 
takarításról, a síkosság mentesítésről. Pár évvel ezelőtt még újság is került minden 
háztartásba, tele közérdekű információkkal, telefonszámokkal, kötelezettségek és 
jogok felsorolásával, de sajnos sokan talán el sem olvasták, vagy azóta kidobták.    
  
Fidrich Tamásné jegyző: Az új útszakaszon, akit érint az új járda, felszólítás lesz 
küldve. 
  
Bíró Sándorné: Szeretné, ha a Polgármester és a képviselő-testület időközönként 
bejárást tartanának a településeken. Ugyanis felháborító, hogy közterületeken 
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tárolnak építő anyagokat, szemetet. Fel kell szólítani őket. Az utakon nem lehet 
rendesen közlekedni, az autósoknak le kell hajtaniuk az úttestről, így letöredezik az 
aszfalt széle, megrepedezik az aszfalt és az eső alá is mossa. Elmondhatjuk, hogy a 
faluban az összes utca fel lett újítva.  
 
Wéninger László polgármester: Ez ügyben nem is olyan rég lett kiküldve mindenkinek 
felszólító szóró lap. Körülbelül ennyit érnek ezek a tájékoztatások sajnos. 
    
Bíró Sándorné: Divat lett, hogy betemetik az árkokat. A víz elvezetése nincs megoldva. 
  
Fidrich Tamásné jegyző: Nem szabad betemetni az árkokat, amúgy is szűkek az utcák. 
  
Wéninger László polgármester: Sajnos itt Mecséren mindenki azt csinál, amit akar. 
Engedély nélkül rengeteg lakáshoz hozzá lett hozzá építve, árok betemetéssel 
engedély nélküli ingatlan előtti parkolók létesültek stb. Minden egyes ingatlanon belüli 
építést, felújítást – függetlenül attól, hogy építés engedély köteles-e vagy sem – be kell 
jelenteni az önkormányzat felé, hogy megfelel-e a településképi arculatnak. Ehhez 
látványtervet kell benyújtani, amelyen látszik az építés helye, formája, anyaga stb. Ezt 
a szerződött főépítész véleményezi.  
 
Újvárosi Imréné: Megint kutya probléma van a faluban. Nagytestű kutya folyamatosan 
kint van az utcán, széttépi a macskákat, bejárkál más telkére is. Félnek, hogy nehogy 
bántsa a gyerekeket, vagy akár járókelőket.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A kutya tulajdonosának kötelessége kerítést építenie és 
gondoskodnia arról, hogy a kutyája ne tudjon kimenni a telekről. Ha nem épít kerítést, 
akkor kennelbe kell tartania az állatot. 
  
Jungwirt Krisztina: A Kállai Éva utca elején megszaporodtak a gépjárművek, ezért 
rossz a látási viszony, baleset veszélyes a buszvárótól erre közlekedő gyalogosokra. 
  
Wéninger László polgármester: Megnézzük mi a helyzet és kiteszünk arra a szakaszra 
egy „megállni tilos” táblát. 
  
Király Kálmánné: Hol vannak a faluban a polgárörök? 
  
Wéninger László polgármester: A polgárőrség elnöke tájékoztatása szerint sajnos 
emberhiány van. 
  
Jungwirt Krisztina: Mecsér táblát nem lehetne kicserélni más névre, mert megtévesztő 
így a neve.  
 
Wéninger László polgármester: Meg fogja érdeklődni a közútkezelőnél a 
lehetőségeket. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester megköszönte a 
közmeghallgatáson való részvételt. A közmeghallgatást berekesztette. 
    
 
      K.m.f.  
 

Wéninger László     Fidrich Tamásné 
 polgármester      jegyző  


